
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

In juni van 2017 heeft uw raad besloten om het Ondernemersfonds Groningen voor 

onbepaalde tijd te verlengen en in 2022 opnieuw te evalueren. Deze evaluatie heeft 

inmiddels plaatsgevonden en het bestuur van het Fonds heeft veel van de 

aanbevelingen in de evaluatie al doorgevoerd. Daardoor zullen meer en betere 

projecten uit het Ondernemersfonds gefinancierd kunnen worden en verbetert de 

samenwerking en synergie, zo is onze inschatting. In deze brief lichten we de 

achtergrond en uitkomsten van de evaluatie toe. U vindt de evaluatie als bijlage bij 

deze brief.  

 

Ondernemersfonds Groningen en Koepel 

Het Ondernemersfonds Groningen bestaat sinds 2011. Het Fonds beheert de middelen 

uit de opslag op OZB-niet-woningen. De OZB-opslag bedroeg 6% en het budget was  

€ 2.593.400 in 2022. Het doel is om de bedrijvenverenigingen en samenwerkende 

bedrijven te faciliteren bij het ontwikkelen van projecten die bijdragen aan een 

duurzame economie en aantrekkelijke gemeente. Dit zijn projecten van, voor en door 

ondernemers, waarbij de gemeente geregeld een cofinanciering levert. Voorbeelden 

van fondsgefinancierde projecten zijn De Ondernemersacademie, Wasaweg 

Energieneutraal en OTP.    

 

Het Fonds staat niet op zichzelf. Als onderliggend overlegorgaan fungeert de Koepel 

Economische Agenda (Koepel), waarin de zes bedrijvenverenigingen, VNO-NCW 

MKB-Noord en de Gemeente Groningen regelmatig afstemmen. Het Convenant 

Ondernemend Groningen dient als kaderdocument. 
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Evaluatie door Bureau StadsKracht 

De opdracht aan Bureau StadsKracht omvatte meer dan alleen de evaluatie van het 

Fonds. Wij, de gemeente Groningen als opdrachtgever, hebben aanvullend gevraagd 

om aanbevelingen voor een optimale samenwerking van Fonds, Koepel en Akkoord 

van Groningen (AvG). Een nauwere samenwerking met het AvG was een 

nadrukkelijke wens van alle betrokkenen. Ook is StadsKracht gevraagd om 

aanbevelingen te doen om meer en meer vernieuwende projecten te ontwikkelen, het 

proces te optimaliseren en het bedrijfsleven beter te betrekken. StadsKracht heeft 

daartoe interviews afgenomen met vertegenwoordigers van de gemeente Groningen, 

bedrijvenverenigingen en individuele ondernemers. 

 

Uitkomsten evaluatie en herijking 

StadsKracht komt tot de conclusie dat het bestaansrecht van het Ondernemersfonds 

door iedereen wordt onderschreven, en er veel overeenstemming is over doel en visie. 

Er is wel ruimte voor verbetering bij de wijze waarop uitvoering wordt gegeven aan 

het Fonds en de Koepel. Het Fondsbestuur heeft inmiddels al een groot aantal van de 

door StadsKracht gedane aanbevelingen omgezet. De statuten zijn gewijzigd, er is een 

lichtere bestuurslaag die een betere vertegenwoordiging is van de belangen en er is een 

fondsmanager ingesteld. Vooral door de fondsmanager verwachten we een verbeterde 

interne en externe communicatie en meer dynamiek bij de projecten.  

 

Een wens van de bedrijvenverenigingen en advies van StadsKracht is om minstens 

25% van het fondsbudget te reserveren voor projecten die een bredere scope hebben 

dan enkel het gebied van één bedrijvenvereniging, zogenaamde gemeentebrede of 

strategische projecten. Een voorbeeld is de jaarlijkse fondsbijdrage aan OTP, die 

meerwaarde oplevert voor alle zes de trekkingsgebieden. Een andere wens is een 

structurele cofinanciering van deze strategische projecten door de gemeente 

Groningen. We staan daar afwijzend tegenover omdat de volgens ons voorwaardelijke 

gemeentelijke beslissingsbevoegdheid niet gegeven is. Een structurele, vaste 

gemeentelijke cofinanciering vermindert bovendien onze flexibiliteit om minder of 

juist meer bij te dragen aan individuele projecten, indien dit goed aansluit bij 

gemeentelijk beleid. De noodzaak ontbreekt ons inziens bovendien omdat de gemeente 

in de praktijk op projectbasis al vaak een substantiële cofinanciering levert.  

 

Visie gemeente op uitkomsten evaluatie  

In juni van 2017 heeft de raad besloten om het Ondernemersfonds Groningen voor 

onbepaalde tijd te verlengen en in 2022 opnieuw te evalueren. Deze evaluatie in 2022 

is wederom uitgevoerd door Bureau StadsKracht, gekoppeld aan een evaluatie en 

herijking van de Koepel als onderliggend overlegorgaan. De in 2017 gedane 

aanbevelingen zijn niet consequent omgezet, waardoor de gewenste dynamiek en 

vernieuwing bij de door het Fonds gefinancierde projecten te wensen overliet.  

 

Door alle betrokken partijen wordt de meerwaarde van het Ondernemersfonds 

Groningen erkend. De evaluatie heeft dit opnieuw bevestigd. De onderwerpen voor 

strategische projecten, die door de vertegenwoordigers van het georganiseerde 

bedrijfsleven belangrijk gevonden worden, zoals klimaatadaptatie of de verbinding 

van onderwijs en arbeidsmarkt, sluiten goed aan bij het Coalitieakkoord 2022-2026 en 

de Strategische Agenda van het Akkoord van Groningen. Op basis van de evaluatie 

van 2022 heeft het Fondsbestuur de statuten gewijzigd en overeenkomstig de 
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organisatie doelmatiger vormgegeven. In augustus van 2022 is een nieuwe 

fondsmanager aangetreden, die nu al merkbaar voor meer verbinding en zichtbaarheid 

zorgt. Al met al goede, concrete stappen in de juiste richting. We zijn voldoende 

tevreden met de stand van zaken en de ontwikkelingen om de huidige werkwijze voort 

te zetten en het Fonds in 2027 opnieuw te laten evalueren en de raad daarover 

aansluitend te informeren. 

 

Vervolg 

Via de Koepel, die wordt voorgezeten door wethouder Bloemhoff, is de gemeente 

Groningen ambtelijk en bestuurlijk goed betrokken bij alle initiatieven. Er wordt 

momenteel gewerkt aan een nieuw Convenant Ondernemend Groningen; het vorige 

dateert van 2014. Het convenant benoemt de thema’s en de kaders voor de 

samenwerking tussen bedrijvenverenigingen en de gemeente. Wanneer dat gereed is, 

naar verwachting Q2 2023, zullen we uw raad daarover eveneens informeren. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


